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MEMORANDUM VERSLAG PRESIDIUM 
 
 

 

ONDERWERP Verslag Presidium  
DATUM 05‑07‑2023 
DOCUMENTNUMMER UTSP-1400676291-4504 
VAN Françoise Beugelsdijk 
TELEFOONNUMMER +31636105207 
TEAM TSG 
 
 
Aanwezig: 
Wilma de Boer (voorzitter), Lyke Veen, Ans Oude Luttikhuis, Simone Kennedy, Odile de Man, Erwin Virginia, Hans 
Oosters (CvdK), Ruud Poort (adjunct griffier), Marjan Evers (GS-secretariaat), Françoise Beugelsdijk 
(Statenadviseur, verslag) 
 
Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom bij deze eerste bijeenkomst van het Presidium in deze 
nieuwe Statenperiode. 
 
Vaststellen agenda 
Omdat het de eerste bijeenkomst is van het Presidium stelt de voorzitter voor om deze bijeenkomst te gebruiken 
als reflectiemoment. Voorgesteld wordt om ieders eerste ervaringen als commissievoorzitter te delen; wat is goed 
gegaan, waar is tegenaan gelopen? Hoe doen we de dingen met elkaar? Moeten alle commissies dezelfde 
werkwijze hanteren of niet? Welke vraagstukken kunnen worden meegenomen naar de stranddagen in augustus?  
 
De vergadering stemt in met dit voorstel. 
 
Eerste reflecties en ervaringen 
RGW 
De agenda wordt als veel te vol ervaren. De voorzitter van de commissie oppert het idee om elke 14 dagen een 
commissievergadering RGW te plannen of op z’n minst een vaste avond uitloop structureel vast te leggen, niet 
zijnde de woensdagavond. 
 
MM 
De agenda van de commissie MM wordt net als RGW als veel te vol ervaren.  
 
BEM 
De voorzitter van de commissie BEM kijkt goed terug op de gehouden vergaderingen. 
 
Omgevingsvisie/Integraal 
Geconstateerd wordt dat de agenda van de commissie Omgevingsvisie / Integraal nog ruimte heeft. Voorgesteld 
wordt om de overkoepelende dossiers uit RGW en MM over te zetten naar de commissie Omgevingsvisie / 
Integraal. Het BO MIRT wordt als voorbeeld genoemd, maar uit een inventarisatie moet blijken welke integrale 
dossiers nog meer in aanmerking kunnen komen.  
 
 
Commissiekamer versus Statenzaal 
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Diverse voorzitters geven aan dat vergaderen in de Statenzaal als (te) formeel en (te) afstandelijk ervaren wordt, 
wat het voeren van een goed gesprek niet ten goede komt. Men vergadert liever in de commissiekamer. De vraag 
is of dit echt niet te organiseren is, desnoods met één woordvoerder per partij in de eerste ring. 
 
Spreektijden 
Gebleken is dat niet iedereen speektijden hanteert en als deze wel gehanteerd worden, dan gaat niet iedereen op 
eenzelfde manier hiermee om. De CvdK doet een dringende oproep om het hanteren van spreektijden in zowel 
Statenvergaderingen als commissievergaderingen op een zelfde manier te gaan hanteren. Ook het aanspreken van 
gedeputeerden in relatie tot de spreektijden van het college is onderwerp van gesprek. Ook de vraag om 
interrupties als onderdeel van de spreektijd te maken ligt op tafel.  
 
Insprekers 
Gebleken is dat er een spanningsveld ontstaat als het gaat om insprekers. De ervaringen qua tijdsbeslag rondom 
insprekers lopen uiteen. Hoe kan goed recht gedaan worden aan de insprekers zonder de flink uit de agenda te 
lopen? Een idee wat geopperd wordt is om bijvoorbeeld alleen de inspreker het woord te geven en verder geen 
ruimte te bieden aan vragen (vragen aan de inspreker en/of aan GS). 
Is de procedure rondom insprekers nog adequaat en wordt deze door eenieder op dezelfde manier gehanteerd? 
Ook hierbij zijn er verschillen per commissie. 
 
Woordvoering 
De vraag hoeveel woordvoerders per agendapunt gehanteerd wordt, is niet eenduidig te beantwoorden. Een aantal 
voorzitters hanteert één woordvoerder per agendapunt waarbij wel een uitzondering gemaakt wordt voor grote 
P&C-documenten zoals de jaarrekening en begroting. Deze uitzondering wordt door de desbetreffende voorzitter bij 
aanvang van de vergadering expliciet verwoord. Andere voorzitters geven aan geen bezwaar te hebben met 
meerdere woordvoerders per agendapunt. Zeker niet in het geval spreektijden strikt gehanteerd worden. 
 
Stranddagen Bergen 
Onder de leden van het Presidium bestaat de behoefte om de volgende onderwerpen mee te nemen naar de 
stranddagen in augustus als (o.a.) gesproken wordt over het commissiestelsel: 

- Eenduidigheid in werkwijzen gewenst? 
- Hanteren spreektijden en interrupties onderdeel laten uitmaken van de spreektijden? 
- Eén lijn trekken bij het hanteren van spreektijden tussen commissies en Statenvergaderingen. 
- Wijze van behandelen opwaarderingen. 
- Procedure rondom insprekers 
- Onderwerpen uit de commissie MM en RGW naar de commissie Omgevingsvisie / Integraal? 

 
Persoonlijke ontwikkeling 
In april hebben de voorzitters en vice voorzitters een basistraining gekregen van Jasper Loots. De behoefte bestaat 
aan een vervolg hierop in de vorm van persoonlijke ontwikkeling. Bijvoorbeeld door coaching en feedback in een 
1:1 setting.  
Afgesproken wordt dat de griffie contact opneemt met Jasper Loots en met een voorstel komt. 
 
Rondvraag 
Gevraagd wordt of de agenda en stukken van het Presidium openbaar kunnen worden voor alle Statenleden. Het 
Presidium geeft aan hier geen bezwaar tegen te hebben. 
 
Aandacht wordt gevraagd voor het inplannen van infosessies in relatie tot het voorzitterschap van de commissies. 
Dit omdat de voorzitters van de commissies veelal ook gevraagd worden om de diverse infosessies voor te zitten. 
 
Sluiting 
De voorzitter dankt iedereen voor de aanwezigheid en inbreng. Over de genoemde onderwerpen zal eind augustus 
tijdens de stranddagen verder worden gesproken. 
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